
Ornontowice, dnia 25 kwietnia 2019 r.

WWO.0002.00004.2019.PK31
WWO.ZD.00476.2019

Protokół nr VII/19

VII Sesja Rady Gminy Ornontowice

Obrady rozpoczęto 25 kwietnia 2019 o godz. 16.00, a zakończono o godz.19.00 tego samego dnia.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
Obecni:
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący  Rady  Gminy  powitał  obecnych  na  sesji  radnych,  pracowników  Urzędu  Gminy  oraz
zaproszonych gości, stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu radnych, wobec
czego sesja jest prawomocna.
Po  otwarciu  sesji  Przewodniczący  Rady  skierował  słowa  uznania  w  kierunku  zaproszonych  na  sesję
przedstawicieli  Zespołu  Teatru  „Naumiony”  składając  wraz  z  Wójtem  na  ich  ręce  gratulacje  z  okazji
przyznania  nagrody  teatralnej  „Złotej  Maski”  w  kategorii  nagroda  specjalna  -  za  propagowanie  kultury
regionalnej w spektaklach i warsztatach teatralnych. 

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W  przedmiotowym  punkcie  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem  protokołu
Nr VI/19 z sesji, która odbyła się dnia 21.03.2019 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek



Protokół Nr VI/19 z sesji, która odbyła się dnia 21.03.2019 r., został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

4. Kompleksowa ocena stanu technicznego oraz zakresu niezbędnych inwestycji i remontów dróg 
gminnych i powiatowych na terenie Ornontowic.
W pierwszej  kolejności  głos  zabrała  Pani  Beata  Drobny – Naczelnik WRiI,  która poinformowała,  że  do
przetargu na modernizację wybranych odcinków dróg gminnych nie została złożona żadna oferta, w związku
z czym przetarg z mocy prawa został unieważniony, jednakże  w najbliższym czasie zostanie ogłoszony nowe
postępowanie przetargowe.
Kolejno głos zabrał Pan Marcin Kotyczka – Wójt Gminy, który oznajmił, iż na modernizację dróg gminnych
oraz  odnowienie  oznakowania  poziomego  dróg  gminnych  przeznaczono  w  budżecie  kwotę  600  tyś  zł.
Modernizacja dróg gminnych oraz odnowienie oznakowania poziomego dróg gminnych obejmować będzie: 
- ul. Zwycięstwa - sięgacz za apteką,
- ul. Leśna - sięgacz przy posesji 53,
- ul. Polna odcinek od łącznika z ul. Kolejową w kierunku północnym w rejonie posesji 18B,
- ul. Orzeska - sięgacz do domu opieki Malwa,
- ul. Działkowa - naprawa spękań,
- ul. Jasna - nakładka asfaltowa,
- ul. Kolejowa 1 - likwidacja zapadliska po kanalizacji,
- ul. Kolejowa 135 - likwidacja zapadliska po kanalizacji,
- ul. Kolejowa 112 - likwidacja zapadliska po kanalizacji,
- ul. Kolejowa – pomnik,
- Bankowa - Kolejowa - dojście piesze,
- ul. Kolejowa - Próg zwalniający,
- ul. Polna - Próg zwalniający,
- ul. Graniczna,
- ul. Kolejowa - sięgacz w rejonie komory wodomierzowej,
- Oznakowanie poziome na terenie Gminy,
- ul. Marzankowice,
- ul. Grabowa - dojazd do Zielonego Wzgórza.
Następnie głos zabrał Pan Mirosław Nowak – Z-ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, który w pierwszej
kolejności, na prośbę Przewodniczącego Rady odniósł się do takich tematów jak:

• zakresu tegorocznych remontów dróg powiatowych (ul. Chudowska) i przewidywanych napraw mało
powierzchniowych oraz bieżącego utrzymania dróg powiatowych: 

– remont ul. Chudowskiej rozpocznie się najprawdopodobniej po weekendzie majowym, zakres
remontu  obejmie  wymianę  i  wzmocnienie  nawierzchni  drogi  na  odcinku  od  wjazdu  na  ul.
Kolejową do przejazdu kolejowego, 
-  ponadto nie  planuje się  napraw mało powierzchniowych,  raczej  będą prowadzone naprawy
według nagłych potrzeb, 
- będzie odnawiane oznakowanie poziome,
- w celu bezpieczeństwa został przeniesiony przystanek przy ul. Zamkowej (rejon kopalni),
-  są  prowadzone  rozmowy  z  Kopalnią  „Bolesław  Śmiały”  w  temacie  remontu  w  ramach
usuwania szkód górniczych jezdni ul. Orzeskiej na odcinku od ul. Działkowej do ul. Leśnej,

• planów PZD na najbliższą przyszłość tj. planowanych remontów, budowy rond przy Kopalni KWK
„Budryk” i  skrzyżowaniu Zamkowej z Orzeską – całość dokumentacji jest w posiadaniu Gminy,
natomiast realizacja zadania uzależniona jest głównie od możliwości finansowych, należałoby też
zastanowić zastanowić się nad zmianą koncepcji budowy rond.
W  przedmiotowym  temacie  głos  zabrał  Wójt,  który  poinformował,  że  po  przeprowadzonych
rozmowach ze Starostą oraz Dyrektorem PZD uznano, iż w/w obecny projekt ulegnie z pewnością
znacznej zmianie tak aby realne stało się jego zrealizowanie.

• stanowisko  PZD  na  temat  zwiększenia  bezpieczeństwa  rowerzystów  poruszających  się  ul.
Zwycięstwa (możliwości  wyznaczenie dróg rowerowych czy budowy drogi  rowerowej po stronie
północnej) – można rozważyć budowę odrębnej ścieżki rowerowej po północnej stronie ale dopiero
po wykonaniu pełnego odwodnienia pasa drogowego przez nową kanalizację lub wprowadzić takie
samo  rozwiązanie  jak  na  odcinku  przy  ul.  Zamkowej  (na  każdym  kierunku  jest  pas  ruchu  dla
rowerzysty).

Z-ca Dyrektora PZD odpowiadał także na pytania i uwagi radych oraz Wójta dotyczące m.in.:
• budowy rond oraz łącznika Zamkowej z ul. Orzeską (kosztów, pozyskania środków zewnętrznych na

realizację  zadania),  remontu studzienki  przy ul.  Zamkowej  (rejon PUS),  przebudowy elementów



drogowych na wjeździe od strony Gierałtowic, wyznaczenia przejścia dla pieszych w rejonie szkoły
tańca  przy  ul.  Zwycięstwa,  możliwości  wyznaczenia  lewoskrętu  do  ul.  Krótkiej  (sklep  Dino),
oświetlenia przejść dla pieszych, opracowania koncepcji przejść dla pieszych, budowy chodnika przy
probostwie, koszenia traw na poboczach dróg powiatowych, oznakowania na drogach, problemów
wyjazdu z ul. Pośredniej, 

Podsumowując całość dyskusji na temat dróg Przewodniczący wysunął wniosek, że ze względu na szeroki
wachlarz  spraw związanych  z  remontami  dróg  zarówno  gminnych  jak  i  powiatowych  a  ograniczonymi
środkami  finansowymi   Rada  Gminy  powinna  zastanowić  się  i  wskazać  Wójtowi  oraz  Powiatowemu
Zarządowi Dróg najważniejsze inwestycje i modernizacje na drogach gminnych i powiatowych. W związku z
powyższym Przewodniczący poprosił radnych aby temat ten został podjęty na najbliższych posiedzeniach
Komisji Stałych.
W  dalszej  części  przedmiotowego  punktu  Przewodniczący  Rady  powrócił  do  tematu  zmiany  systemu
sterowania  sygnalizacją  świetlną na czterech  przejściach dla  pieszych na  drogach powiatowych przy ul.
Orzeskiej, ul.  Zamkowej oraz dwukrotnie przy ul.  Zwycięstwa, który został przedstawiony Powiatowemu
Zarządowi Dróg w piśmie radnych. 
W odpowiedzi na powyższe Pan Nowak wyjaśnił, iż po zasięgnięciu opinii Policji, otrzymano informację, że
pojazdy nie powinny stanowić tutaj priorytetu. Natomiast planuje się dokonanie przeglądu sygnalizacji i jej
oprogramowania  oraz  przeprowadzenie  analizy  natężeń  i  po  tych  wszystkich  badaniach  zostaną
przeprowadzone ewentualne korekty aby wszystko funkcjonowało tak jak powinno.

5. Informacja na temat współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi.
W przedmiotowym punkcie Pani Joanna Jeleń – Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie z realizacji
„Rocznego Programu Współpracy Gminy Ornontowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie” za rok 2018.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionego materiału.

6. Informacja o realizacji inwestycji w Gminie.
Informację o realizacji inwestycji w Gminie przedstawiła Pani Beata Drobny – Naczelnik WRiI zgodnie z
harmonogramem realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w roku 2019 - załącznik nr 4 do protokołu.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji  Stałych odczytali  kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji,  które
odbyły się w miesiącu kwietniu br. Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubu Radnych „Dla Ornontowic” z prac Klubu między sesjami.
Przewodniczący Klubu Radnych „Dla Ornontowic” przedstawił sprawozdanie z prac Klubu między sesjami.

9.  Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i ustaleń Rady.
W  tym  punkcie  Wójt  Gminy  odczytał  informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Gminy  i  pracy  Zespołu
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami.

10. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy.
Zestawienie dochodów zostało przesłane radnym w systemie e-sesja - załącznik   nr 5 do protokołu  . 
Do w/w zestawienia radni nie wnieśli pytań.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Gminy na 2019 rok

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
W  dniu  24  kwietnia  br.,  na  spotkaniu  wszystkich  Komisji  radni  zostali  zapoznani  z  przedmiotowym
projektem uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmian budżetu Gminy na 2019 rok



Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/56/19 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2019 rok, zastała przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   6   do protokołu.   

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt został omówiony w dniu 24 kwietnia br., na wspólnym posiedzeniu Komisji.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/57/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice, 
zastała przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   7   do protokołu.   

c) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pracujących z grupami
obejmującymi dzieci 6 - letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych w przedszkolach, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Ornontowice,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt został omówiony w dniu 24 kwietnia br., na wspólnym posiedzeniu Komisji.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:  określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli
pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 - letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych w przedszkolach, dla
których organem prowadzącym jest Gmina Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  VII/58/19  w  sprawie  określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć
nauczycieli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 - letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych w



przedszkolach,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Ornontowice, zastała  przyjęta
jednogłośnie -   załącznik     nr   8 do protokołu.   

d) zmian w załączniku do Uchwały Nr V/41/19 Rady Gminy Ornontowice z dnia 28 lutego 2019 r. w
sprawie  przyjęcia  Regulaminu  przyznawania  dotacji  celowych  z  budżetu  Gminy  Ornontowice  na
realizację przedsięwzięć służących ograniczeniu niskiej emisji, zmienionej Uchwałą Nr VI/54/19 Rady
Gminy Ornontowice z dnia 21 marca 2019 r.,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu Komisji w dniu 24.04.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  zmian w załączniku do Uchwały Nr V/41/19 Rady Gminy Ornontowice z dnia 28
lutego  2019  r.  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  przyznawania  dotacji  celowych  z  budżetu  Gminy
Ornontowice  na  realizację  przedsięwzięć  służących  ograniczeniu  niskiej  emisji,  zmienionej  Uchwałą  Nr
VI/54/19 Rady Gminy Ornontowice z dnia 21 marca 2019 r.,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała  Nr  VII/59/19  w  sprawie   zmian  w  załączniku  do  Uchwały  Nr  V/41/19  Rady  Gminy
Ornontowice z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania dotacji celowych
z  budżetu  Gminy  Ornontowice  na  realizację  przedsięwzięć  służących  ograniczeniu  niskiej  emisji,
zmienionej Uchwałą Nr VI/54/19 Rady Gminy Ornontowice z dnia 21 marca 2019 r.,  zastała przyjęta
jednogłośnie - załącznik     nr   9 do protokołu.   

e)  poparcia apelu Rady Miejskiej  w Czerwionce-Leszczynach z dnia 29 marca 2019 r.,dotyczącego
wystąpienia z apelem do Województwa Śląskiego na rzecz przebudowy Drogi Wojewódzkiej nr 925,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu Komisji w dniu 24.04.2019 r. 
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:      poparcia apelu Rady Miejskiej w Czerwionce-Leszczynach z dnia 29 marca 2019
r.,dotyczącego wystąpienia z apelem do Województwa Śląskiego na rzecz przebudowy Drogi Wojewódzkiej
nr 925,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/60/19 w sprawie  poparcia apelu Rady Miejskiej w Czerwionce-Leszczynach z dnia 29
marca 2019 r.,dotyczącego wystąpienia  z  apelem do Województwa Śląskiego na rzecz  przebudowy
Drogi Wojewódzkiej nr 925, zastała przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10 do protokołu.   



f) ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu Komisji w dniu 24.04.2019 r.

W  temacie  przedmiotowej  uchwały  głos  zabrał  radny  Eugeniusz  Kaczor,  który  oznajmił,  że  jako
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia będzie głosował na „tak” co do wyżej wymienionego projektu
uchwały, gdyż jako radny czuje się odpowiedzialny za budżet Gminy. Radny Kaczor korzystając z prawa
głosu skierował wyrazy szacunku i uznania w kierunku byłego Wójta Pana Kazimierza Adamczyka  oraz
Pana Jerzego Jarosza za wszystkie poczynania, które pozwoliły na to aby stawka opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi nie wzrosła przy obecnej podwyżce o wiele więcej.

Kolejno głos zabrał radny Tadeusz Zientek, który poprosił Wójta o wyjaśnienie następujących kwestii:
• na czym polega usprawnienie funkcjonowania gospodarki odpadami bo takie było zapowiedziane?
• dlaczego ma być drożej jak miało być taniej?
• jakie rozwiązania i propozycje zostały już wdrożone aby było lepiej zgodnie ze wcześniejszymi 

zapowiedziami?
• czy gospodarka odpadami się bilansuje?

Idąc dalej głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady, który podkreślił, że kiedy w ubiegłej kadencji dokonano
podwyżek stawek za odpady, spotkało się to z ogromną „przemocą werbalną” w szczególności jednej z gazet.
Jak podkreślił Wiceprzewodniczący, po podwyższeniu stawek w roku ubiegłym wiadomo było, że stawka ta
nie utrzyma się zbyt długo przy obecnie funkcjonującym rynku ale tak jak wskazał radny Kaczor poprzednia
włodarz robił bardzo wiele aby podwyżka ta nie była drastyczna. 
Natomiast każdy z mieszkańców powinien być świadomy, że wytwarzanie odpadów wiąże się to również z
ponoszeniem kosztów za ich odbiór. 
W swej wypowiedzi Wiceprzewodniczący zwrócił  także uwagę na jeden istotny fakt, iż dopłacanie przez
Gminę do gospodarki odpadami pochodzi z dochodów własnych Gminy, co tym samym wiąże się z tym, że
uszczuplają się środki przeznaczone na inwestycje i rozwój. Stąd Wiceprzewodniczący przychylając się do
słów radnego Kaczora oraz mając świadomość konstrukcji budżetu Gminy postanowił głosować również na
„tak” nad w/w projektem uchwały.

Radny Wojciech Kubicki zwrócił się z pytaniem do Kierownika Referatu ds. Gospodarki Odpadami Pana
Michała Ciepłego o wskazanie o ile wzrosły koszty odbioru odpadów „bio” ze względu na przywrócenie ich
odbioru spod posesji?
W odpowiedzi Pan Ciepły poinformował, że koszty te są nieznaczne patrząc na ostatnie 4 miesiące.

Radna Aleksandra Krzemińska zwróciła się z prośbą o podanie kwoty zadłużenia mieszkańców zalegających
z opłatami za gospodarowanie odpadami?
Jak poinformował Kierownik Michał Ciepły wysokość zadłużenia to  niecałe  45 tyś zł według danych na
koniec miesiąca marca br.

Kontynuując  temat  związany  z  odpadami  komunalnymi  głos  zabrał  Wójt,  który  odniósł  się  do  spraw
poruszonych przez radnego Zientka:

• Obowiązkiem  każdego  Wójta  jest  przede  wszystkim  przestrzeganie  dyscypliny  finansów
publicznych. Obecnie nie istnieje żadne możliwe rozwiązanie pozwalające na obniżenie wydatków
związanych z gospodarką odpadami.  Biorąc pod uwagę możliwości finansowe Gminy, z budżetu
Gminy  na  gospodarkę  odpadami  na  jednego  mieszkańca  można  obecnie  przeznaczyć  3  zł,  co
pozwala obniżyć opłatę za gospodarowanie odpadami do kwoty 18 zł  miesięcznie od osoby, jeżeli
odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny oraz do kwoty 35,00 zł  miesięcznie
od osoby, jeżeli odpady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny.

• Wracając  do  roku  2018  należy  podkreślić,  iż  Klub  Radnych  OKS  zawsze  proponował  jakieś
rozwiązania, które były warte przemyślenia, jednakże napotykały się na nie akceptowalność byłego
Wójta. Klub Radnych „Dla Ornontowic” składa obecnie jedynie populistyczne wnioski niepoparte
żadnymi konkretnymi pomysłami. Jak podkreślił  Wójt radni z Klubu OKS w roku 2018 nie byli
przeciwni podwyższeniu stawki ale sprzeciwiali się brakowi odbioru odpadów biodegradowalnych
spod posesji,  co jak się  później  okazało było uczynione bezprawnie na co dowodem jest  wyrok



Naczelnego  Sądu  Administracyjnego  wydanego  w  wyniku  skarg  złożonych  przez  dwóch
mieszkańców. 

• Dopiero  w  obecnej  kadencji  na  powrót  został  uruchomiony  system  odbioru  odpadów
biodegradowalnych  (odpadów  kuchennych)  sprzed  posesji  a  dodatkowo  również  wprowadzono
zbiórkę odpadów wielkogabarytowych przynajmniej raz na 2 lata oraz wprowadzenie odbioru raz w
roku liści sprzed posesji bez dodatkowej opłaty.

• Ponadto godny odnotowania jest fakt, iż obecne zagospodarowanie odpadów zielonych na PSZOK-u
wprowadzone przez ówczesnego Dyrektora ZGZG też okazało się złym rozwiązaniem, o czym może
zaświadczyć  obecny  stan  na  PSZOK-u  czy  też  same  opinie  mieszkańców  graniczących  z
przedmiotowym punktem. 

• W  ubiegłej  kadencji  radni  z  Klubu  Radnych  OKS  wskazali,  iż  można  zaczerpnąć  pomysły
gospodarki odpadami z okolicznych miast i gmin, gdzie stawki są relatywnie mniejsze, niestety ani
ówczesny  Wójt  ani  Dyrektor  ZGZG takowych  pomysłów nie  akceptowali.  Jak  podkreślił  Wójt,
przejmując  stanowisko po  sowim poprzedniku,  po  rozstrzygnięciu  przetargu  na  odbiór  odpadów
został postawiony pod ścianą – albo podpisać umowę na odbiór odpadów na 2019 w niezmienionym
zakresie  albo  anulować  przetarg  ale  tym samym pozostawiając  mieszkańców na  3  miesiące  bez
obioru odpadów. 

• Wracając  do  rozwiązań  proponowanych  w  ubiegłej  kadencji  to  radni  z  Klubu  Radnych  OKS
proponowali  m.in.:  próbę  nawiązania  porozumienia  międzygminnego  czy  też  utworzenie
zakładu/spółki  lub  jednostki  zajmującej  się  przynajmniej  samym  wywozem  odpadów.  Należy
nadmienić, iż w najbliższym czasie planowane jest spotkanie z władzami Mikołowa i Orzesza w celu
omówienia oraz zastanowienia się nad obecną sytuacją panującą w gospodarce odpadami i podjęcia
działań w celu jej  usprawnienia,  gdyż w przeciwnym wypadku z roku na rok grozi  nam wzrost
stawek  za  odbiór  odpadów  z  powodu  ciągle  wzrastającej  opłaty  marszałkowskiej,  która  ma
największy wpływ na rozstrzygnięcie przetargów. Ciągle wzrastanie przedmiotowej opłaty wpływa
na  ponoszenie  przez  Gminę  (przy  zachowaniu  obecnych  stawek)  coraz  większych  dopłat  do
gospodarki odpadami, co z kolei będzie wiązało się z obniżeniem budżetu albo całkowitą rezygnacją
z takich zamierzeń jak remonty dróg czy budową kanalizacji.

W odpowiedzi  na  słowa  Wójta  głos  zabrał  rany  Tadeusz  Zientek  oznajmiając,  iż  Wójt  po  raz  kolejny
wprowadza swoich wyborców w błąd, gdyż w poprzedniej kadencji jako radny nie miał żadnych pomysłów
na obniżenie kwoty stawki za odpady. To co zostało przedstawione w dnu dzisiejszym nie ma pokrycia w
żadnych  faktach.  W  poprzedniej  Kadencji  radni  z  Klubu  Radnych  GiP  doprowadzili  natomiast  do
wysegregowania pewnych strumieni odpadów (popiół, kompostowniki na masę zieloną). Jak stwierdził radny
Zientek w programie wyborczym Wójt złożył obietnice na zreformowanie gospodarki odpadami natomiast
obecnie są przedstawiane „suche” fakty i jak na razie nie ma żadnych efektów.
Ad vocem Wójt powtórzył, iż to, że obecnie jest drożej to wynik: wcześniej podjętych decyzji przez władze
poprzedniej kadencji, jak podkreślił Wójt (wiele razy jako jeszcze radny w poprzedniej kadencji proponował
zawarcie  porozumienia  międzygminnego  ale  niestety  napotykało  się  to  z  ciągłą  dezaprobatą  ze  strony
ówczesnego  Dyrektora  ZGZG)  oraz  zwiększających  się  opłat  marszałkowskich.  Pomysły  dotyczące
gospodarki odpadami są, jednak nie da się wszystkiego wprowadzić w ciągu pięciu miesięcy. W poprzedniej
kadencji nie dość, że ograniczono wywóz odpadów to także wzrosła stawka, zaś obecnie pomimo wzrostu
stawki dołożono wywóz odpadów kuchennych, zbiórkę odpadów wielkogabarytowych co pewien czas oraz
odbiór liści  sprzed posesji.  Natomiast  czas pokaże jakie zmiany  w gospodarce odpadami będzie można
jeszcze wprowadzić od 2020 roku.
Idąc dalej Wójt zwrócił się z pytaniem jakie rozwiązania proponuje radny Zientek?
W odpowiedzi radny Tadeusz Zientek oznajmił, że nie mówi o gotowych rozwiązaniach ani receptach w
przeciwieństwie do tego co obiecywał Wójt.
Odpowiadając na powyższe Wójt  poinformował,  że  pomysły były zarówno w poprzedniej  jak i  obecnej
kadencji.

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:



ZA (10)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk 
Nieużyła, Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka

Przeciw (4)
Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Grzegorz Pałka, Tadeusz Zientek

Wstrzymuję się (1)
Łukasz Machulik 

Uchwała Nr VII/61/19 w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
zastała przyjęta zwykłą większością głosów -   załącznik     nr   11 do protokołu.   

g)  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy  Ornontowice  na  lata
2019-2023.

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu komisji w dniu 24.04.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy
Ornontowice na lata 2019-2023.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/62/19 w sprawie  wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem
Gminy Ornontowice na lata 2019-2023, zastała przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   12 do protokołu.   

12. Interpelacje radnych.
W dniu 20 marca br., wpłynęła interpelacja radnych Ryszarda Milanowskiego oraz Patryka Szwechowicza
dotycząca modernizacji chodnika przy ul. Akacjowej (dojście do placu zabaw i Orlika).
Treść interpelacji oraz odpowiedz na nią odczytał Wiceprzewodniczący Rady.

13. Wolne głosy i wnioski, komunikaty i informacje.
W  punkcie  dotyczącym  Wolnych  głosów  i  wniosków,  komunikatów  i  informacji  Przewodniczący  Rady
poinformował o korespondencji jaka wpłynęła do Rady Gminy w okresie między sesjami:

• sprawozdanie z realizacji  „Rocznego Programu Współpracy Gminy Ornontowice z organizacjami
pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie” za rok 2018 (sprawozdanie zostało przedstawione w pkt 5),

• Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Ornontowice,
W  nawiązaniu  do  korespondencji  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  dotyczącej  Oceny
Zasobów  Pomocy  Społecznej  w  Gminie  Ornontowice  i  wymienionego  w  przedmiotowym
dokumencie  punktu  8  –  aktywność  projektowo-konkursowa  jednostki  organizacyjnej  pomocy
społecznej,  Przewodniczący  Rady  zwrócił  uwagę  na  to,  iż  punkt  ten  obecnie  wygląda  dosyć
„skromnie”. 
Jak wskazał Przewodniczący, obecnie został ogłoszony konkurs w ramach RPO WSL 2014-2020
poddziałanie 9.2.1 – rozwój usług społecznych i zdrowotnych, w związku z czym Przewodniczący
Rady zwrócił  się  z wnioskiem zarówno do Wójta  jak i  do Dyrektora  GOPS o przeanalizowanie
możliwości złożenia wniosku w w/w konkursie przez Gminę Ornontowice czy też Gminny Ośrodek
Pomocy Społecznej w celu pozyskania środków zewnętrznych,



• w dniu 30 kwietnia upływa termin składania oświadczeń majątkowych,
• pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego o poparcie wniosku skierowanego do Dyrektora Zespołu

Szkolno-Przedszkolnego w Gminie  Ornontowice,  w którym trwa akcja strajkowa celem podjęcia
przez właściwe podmioty wszelkich możliwych i prawnie dopuszczalnych działań umożliwiających
wypłatę wszystkim strajkującym nauczycielom wynagrodzenia lub innej gratyfikacji za okres strajku
w oświacie.
Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  iż  zgodnie  z  opinią  prawną,  Rada  nie  posiada  kompetencji
pozwalających jej na zajęcie stanowiska w kwestii wynagrodzenia należnego nauczycielom. I taka
też  odpowiedz zostanie  przekazana do ZNP chyba,  że  radni  będą mieli  jakieś  inne uwagi  w tej
kwestii. 

• obwieszczenie Nr 51/2019 Komisarza Wyborczego w Bielsku-Białej z dnia 20.03.2019r.,
• drogą mailową przekazano radnym sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok.

Radny Łukasz Machulik podziękował radnym, Wójtowi, ZGKiW, referatowi ds. gospodarki odpadami oraz
Pani Joannie S. za zaangażowanie w akcję „Trash Challenge” przeprowadzoną w Ornontowicach. Jednak jak
oznajmił radny Machulik, ze smutkiem trzeba stwierdzić, że dopiero co wysprzątane miejsca niestety znowu
zaczynają być zaśmiecane.
Korzystając z prawa głosu Radny Łukasz Machulik zwrócił się z prośbą o zamontowanie kosza na śmieci w
rejonie przeniesionego przystanku autobusowego przy ul. Zamkowej.
Przewodniczący Rady oznajmił, że szczególne podziękowania za ogrom zaangażowania należą się radnemu
Łukaszowi  Machulikowi  oraz  wszystkim  mieszkańcom  naszej  Gminy,  którzy  tak  licznie  i  tak  chętnie
przystąpili do akcji „Trash Challenge”. Przewodniczący wyraził także nadzieję, że w/w akacja znajdzie swoją
kontynuację w przyszłym roku a jak zaznaczył istnieje już kilka pomysłów aby ją usprawnić.

Kolejno głos zabrał Wójt informując o takich sprawach jak:
• odnosząc się do zamontowania kosza na śmieci – temat zostanie przekazany do ZGKiW,
• 3 maja o godz. 9.00, odbędzie się msza św. w intencji Ojczyzny,
• 4 maja o godz. 16.00 odbędzie się msza św. w intencji OSP Ornontowice,
• 15 maja br., o godz. 16.00 odbędzie się posiedzenie Rady Społecznej,
• przygotowania  do wyborów europarlamentarnych,  które  odbędą się  26 maja  br.,  przebiegają  bez

zakłóceń, lokale wyborcze będą znajdowały się na terenie Szkoły Podstawowej,
Wójt zwrócił się również z podziękowaniami w kierunku Pani Joanny S. oraz radnego Łukasza Machulika za
osobisty wkład w akcję „Trash Challenge”.
Idące dalej Wójt przystąpił do odczytania odpowiedzi na dwa wnioski Klubu Radnych „Dla Ornontowic”
dotyczące  koncepcji  związanej  z  dalszą  budową  kanalizacji  sanitarnej  wraz  z  oczyszczalnią  ścieków w
północnej części Gminy oraz rozważenie budowy instalacji ciepłowniczej z wykorzystaniem zamiany metanu
w ciepło - załącznik nr 13 do protokołu. 
Po przedstawionej  przez  Wójta  odpowiedzi,  głos  zabrał  radny Zientek  pytając  –  czy  istnieje  możliwość
budowy kanalizacji sanitarnej w formie odcinków?
W odpowiedzi na powyższe Wójt wskazał, iż jak najbardziej takie rozwiązanie jest przewidziane przy przy
ul.  Zwycięstwa,  jednakże  pozostaje  do  ustalenia  wybór,  z  której  strony  ulicy  Zwycięstwa  rozpocząć
przedmiotową budowę - od strony północnej (patrząc na planowaną oczyszczalnię) czy południowej.
Przewodniczący Rady zwrócił natomiast uwagę na to, że należałoby po okresie wakacyjnym przyjrzeć się
dokładniej w jakim stanie jest oczyszczalnia w rejonie parku i jakie podjąć ewentualne kroki żeby utrzymać
jej funkcjonowanie.

13. Zakończenie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                          

         Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


